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Byla půlnoc z 13. na 14. října a hasičům 
z  Holasovic začaly vyzvánět telefony. 
Po  dvoudenním dešti se v  naší oblasti 
vzedmuly hladiny vodních toků. Prv-

ní problémy se objevily v  místní části 
Štemplovec, kde voda z  Heraltického 
potoka zalila vozovku a  začala ohrožo-
vat majetek občanů žijících v dolní části 
obce. Nad ránem se situace zkompliko-
vala, protože řeka Opava dosáhla první-
ho stupně povodňové aktivity a  rychle 
stoupala. V  místech, kde ještě není do-
končena stavba ochranného valu, zalila 
vozovku a  postupovala dále k  obytným 
domům. Byly zatopeny zahrady, sklepy 
i  studny. Postupně se aktivovali hasiči 
z  Loděnice, Kamence a  sousedních Ne-
plachovic. Začali budovat hráze pomocí 

pytlů s pískem a rozjela se čerpadla, která 
udržovala hladinu vody v blízkosti domů 
v  relativně bezpečné výšce. Následují-
cí noc se voda ve Štemplovci stáhla zpět 

do  koryta, aniž by 
způsobila větší ško-
dy. V  Holasovicích 
však hladina stále 
stoupala a k  její kul-
minaci došlo těsně 
před vyhlášením tře-
tího stupně až po po-
ledni patnáctého 
října. Následně řeka 
začala pomalu klesat 
a situace se postupně 
uklidňovala. Pouze 

na  ,,polské straně“ zůstala pole pod vo-
dou. Pytle s pískem však ještě odstraněny 
nebyly, neboť víkendová předpověď po-
časí nebyla zrovna příznivá a  nebezpečí 

stále trvalo. Ukázalo se, že ochranný val 
(ač ještě nedokončen), jež má své příz-
nivce i  odpůrce, je stavbou, která lidem 
žijícím v blízkosti řeky dopřeje v situaci, 
kterou jsme v těchto dnech prožili, klid-
ný spánek. Rovněž kontroverzní suchý 
poldr nad Loděnicí tuto vesnici ochránil 
a  zadržel vodu, která by jinak zkompli-
kovala již tak nepříjemnou situaci kolem 
toku řeky Opavy. 
Velké díky patří všem, kteří se snažili 
v této krizové situaci pomoci. Především 
však našim dobrovolným hasičům. Ti 
svoji úlohu splnili na  výbornou. Práce 
s  odčerpáním vody ze sklepů a  studní, 
dále pak úklid protipovodňových hrá-
zí, je ještě čeká. Hladina řeky však musí 
klesnout natolik, že se již nebude vracet.

Marek Paleta, místostarosta obce, 
foto Lubomír Dehner a Marek Paleta

Výše popisovaná povodňová situace 
má svůj původ v  souvislých dešťových 
srážkách z víkendu 10. a 11. října, a pře-
devším z  první poloviny následujícího 
týdne, kdy do již poměrně nasycené půdy 
podle naměřených hodnot z  nejbliž-
ších stanic (Brumovice, Branice v  Pol-
sku a  Krnov-Cvilín) napršelo přibližně 

od 60 do 90 mm srážek. Toto se násled-
ně projevilo na průtoku řeky Opavy tak, 
že v Krnově kolem poledne ve středu 14. 
října kulminovala Opavice při průto-
ku cca 47 m3/s na  2. stupni povodňové 
aktivity (SPA) a  tamtéž v  podvečerních 
hodinách Opava při průtoku cca 55 m3/s 
na 1. SPA. Již v 9 hodin ráno téhož dne 

byla na Čižině naměřena nejvyšší hodno-
ta průtoku - 23 m3/s při 2. SPA. V Opavě 
kulminovala řeka Opava kolem půlnoci 
ze 14. na  15. října při průtoku 182 m3/s 
na  3. SPA, odpovídající asi desetileté 
vodě.
z hlásných profi lů a srážkoměrných stanic 

zpracoval Jan Heisig

Na Památku zesnulých bývá hustá mlha, neboť pomáhá k utěšení duší. 

Voda opět potrápila

Povodně pohledem čísel
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25. schůze rady obce 9. 9. 2020
Rada byla na své schůzi seznámena s metodickým materiálem 
Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy k přípravě a orga-
nizačnímu zabezpečení školního roku 2020/2021 v souvislosti 
s  pandemií koronaviru a  schválila zakoupení multifunkční 
tiskárny pro potřeby obecního úřadu. Rada projednala změny 
autobusových jízdních řádů k 30. 8. 2020 pro oblast Opavska, 
ke kterým bylo přistoupeno pro snížení nákladů na provoz au-
tobusové dopravy v souvislosti s pandemií koronaviru a pro 
zajištění plošného rozsahu základní dopravní obslužnosti. 
Rada pověřila komisi dopravy, ve  spolupráci s  členy zastu-

pitelstva, připomínkovat nové jízdní řády pro další jednání 
s Moravskoslezským krajem a koordinátorem dopravy. Rada 
projednala a schválila Školní řád Mateřské školy Holasovice, 
příspěvkové organizace, na  školní rok 2020/2021 a  schválila 
realizaci opravy čtyř kanalizačních poklopů v  Holasovicích 
v  ulici pod hasičskou zbrojnicí. Rada dále projednala návrh 
a schválila Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o připojení 
odběrného elektrického zařízení k distribuční soustavě s ČEZ 
Distribuce, a.s. jako provozovatelem, týkající se přípojky NN 
pro Komunitní centrum Holasovice (chovatelské středisko).

15. zasedání zastupitelstva obce 21. 9. 2020   
Zastupitelstvo obce na svém zasedání bylo seznámeno s plně-
ním příjmů a čerpáním výdajů obce k 8. měsíci 2020, projed-
nalo a schválilo rozpočtové opatření č. 2 roku 2020 týkající se 
jednorázového příspěvku ve výši 1.250,- Kč na obyvatele a sní-
žení daní z příjmů právnických a fyzických osob v souvislosti 
s pandemií koronaviru. Zastupitelstvo bylo seznámeno s díl-
čím přezkoumáním hospodaření naší obce k datu 30.6.2020, 
který provedla kontrolní skupina z Krajského úřadu Morav-
skoslezského kraje s výsledkem „nebyly zjištěny chyby a nedo-
statky“. Zastupitelstvo bylo dále seznámeno  s dokončenými, 
rozpracovanými a připravovanými akcemi a stavbami v letoš-
ním roce a schválilo  Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo se zho-

tovitelem stavby Komunitního domu seniorů v Holasovicích 
z  důvodu posunutí termínu dokončení stavby na  30.9.2021 
a  rozšíření předmětu díla z  důvodu prováděného archeolo-
gického průzkumu, znehodnocení základové spáry a  aktua-
lizace založení objektu. Zastupitelstvo projednalo a schválilo 
Strategický plám rozvoje obce Holasovice, který ve spoluprá-
ci se členy zastupitelstva a veřejností vypracovala společnost 
Berman Group, s.r.o. Přelouč. Zastupitelstvo rovněž schválilo 
zhotovení týdenního stolního kalendáře obce Holasovice 2021 
a bylo seznámeno s vyhlášením elektronické dražby na objekt 
zámku v Loděnici, která proběhne v listopadu letošního roku.

26. schůze rady obce 19. 10. 2020  
Rada byla na své schůzi seznámena s provedením výběrového 
řízení na plynofi kaci objektu bývalé školy v Kamenci a schvá-
lila realizaci plynofi kace a plynového vytápění v tomto objek-
tu. Rada projednala nabídku Místní akční skupiny Opavsko 
na  informativní schůzku terénních sociálních pracovníků 
s pečujícími, na které by se zájemci dozvěděli vše o možnosti 
poskytnout jim další individuální pomoc v jejich tíživé situa-
ci. Schůzka proběhne, až dovolí epidemiologická situace a po-
zvánka bude zveřejněna obvyklým způsobem. Rada schválila 
uvolnění fi nančních prostředků z  rozpočtu obce na  úhradu 
nákladů na provedení malířských prací v budově šaten na hři-
šti v Holasovicích. Rada projednala cenovou nabídku na vy-
čištění a  opravu podlah v  sálech hasičské zbrojnice v  Hola-
sovicích a schválila provedení těchto prací v rozsahu nabídky 
pana Miloše Benka ze Štítiny. Dále byla rada seznámena se 
změnovým Rozhodnutím o  poskytnutí dotace z  Minister-

stva pro místní rozvoj na stavbu Komunitního domu seniorů 
v  Holasovicích s  termínem dokončení stavby do  30. 9. 2021 
a se zprávou o hodnocení nabídek veřejné zakázky na staveb-
ní práce ve zjednodušeném podlimitním řízení podle zákona 
o  zadávání veřejných zakázek na  stavbu Sportovního areálu 
Holasovice, I. etapa a schválila zhotovitele této stavby – Pro-
stavby, a.s. Otnice, jejíž nabídka nejlépe splnila zadávací pod-
mínky. Rada vzala na vědomí Stanovení místní úpravy provo-
zu na  pozemních komunikacích vydané Magistrátem města 
Opavy, odborem dopravy, pro umístění dopravního zrcadla 
v Loděnici u kaple a pro realizaci zpomalovacích prahů v Ho-
lasovicích u podchodu. Rada projednala a schválila smlouvu 
o  zřízení věcného břemene s  Úřadem pro zastupování státu 
ve  věcech majetkových ve  věci vedení splaškové kanalizace 
v Loděnici přes jejich pozemek.

Kanalizace
Prosíme všechny vlastníky rodinných domků v Holasovicích a v Loděnici, kteří jsou napojeni na novou splaškovou obecní ka-
nalizaci, aby nahlásili stavy na svých vodoměrech ke dni 30.10.2020 co nejdříve po tomto termínu. Žádáme o nahlášení stavu 
i na svých vodoměrech nainstalovaných na přípojku vody z vašich studní. Stavy vodoměrů můžete hlásit na obecní úřad tele-
fonicky (553 662 296), e-mailem (obec.holasovice@opava.cz) nebo osobně. Fakturace proběhne za období srpen až říjen 2020 
v měsíci listopadu 2020. 

Děkuji Vám za ochotu a spolupráci
Václav Volný, starosta obce  
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Oprava chodníků Holasovice
Oprava stávajících chodníků v Holasovicích podél komunikace III. třídy – průtahem obcí 
a podél místních komunikací. Chodník je řešen jako dlážděný ze zámkové dlažby a důvo-
dem stavby je zvýšení bezpečnosti pěšího provozu v obci, s využitím bezbariérového užívání 
stavby. Součástí stavby je nová dlažba, výměna obrubníků, podkladních vrstev a rekonstruk-
ce vjezdů k jednotlivým nemovitostem. Stavbu projektovala společnost JaJ Studio – Inženýr-
ské sítě s.r.o. Opava, zhotovitelem stavby je společnost ROSIS s.r.o. Opava. Celkové náklady 
na stavbu činí 3 049 200 Kč, včetně DPH. Stavba je dokončena a připravuje se kolaudace.

Volby do Zastupitelstva Moravskoslezského kraje
O  víkendu 3. a  4. října 2020 se konaly volby do  zastupitel-
stev krajů a  jedné třetiny Senátu Parlamentu České republi-
ky. Naše obec patří do senátorského volebního obvodu č. 64, 
Bruntál, volili jsme tedy před dvěma léty. Celé krajské volby 
poznamenala nízká volební účast. V Moravskoslezském kra-
ji byla účast 32,71 %, v  naší obci byla o  přibližně čtyři pro-
centní body vyšší než byl celokrajský průměr. Tradičně vyš-
ší účast v naší obci byla ve Štemplovci (56,76 %) a v Kamenci 
(55,00 %). Výsledky hlasování v naší obci se od celokrajských 
výsledků příliš nelišily, vyhrálo hnutí ANO s 33,98 % hlasů, ná-
sledováno stranami s celostátní působností – Piráty s 11,16 % 

a koalicí ODS+TOP 09 s 8,98 %. Zbylé strany získaly vesměs 
okolo 5 %. Výjimkou byly tři kandidátní listiny, kde fi gurovali 
někteří naši občané – Libor Hřivnáč kandidující za Trikoloru 
získal u nás nejvíce přednostních hlasů („kroužků“), celkem 
26. Dalšími kandidáty byli Ing. Jiří Quis a Ing. Dušan Opatřil 
za Alternativu pro nezávislé kandidáty 2020, s počty 14, resp. 
7 preferenčních hlasů. Především v Loděnici a v Kamenci pak 
zabodovala kandidátní listina Starostové pro kraj, složená 
z valné části ze starostů, místostarostů, zastupitelů obcí Opav-
ska či Bruntálska.

z volebního serveru zpracoval Jan Heisig

Fasáda na pohostinství U Laryšů v Holasovicích 
Dle datace na  korouhvi byla budova postavena v  roce 1893. V  posledních létech byla od-
koupena obcí a  postupně opravována, v  přízemí bylo zmodernizováno restaurační zaříze-
ní, v  loňském roce přestavěn bývalý byt majitelky v prvním patře na turistickou ubytovnu 
a provedena výměna střešní krytiny a klempířských prvků. Součástí opravy fasády, kterou 
v současné době realizujeme, je i rekonstrukce vstupního schodiště do pohostinství, ubytov-
ny a kina, dále rampy pro zásobování pohostinství, včetně bezbariérového vstupu ke kinu 
a na zahradu letní restaurace. Projektantem stavby je architektonická kancelář I.D.E.A. Opa-
va, zhotovitelem stavby je společnost DUO STAV s.r.o. Opava. Celkové náklady na stavbu činí 
1 684 360 Kč, včetně DPH. Stavba se v současné době dokončuje.

Komunitní dům seniorů Holasovice 
V roce 2015 byla provedena demolice stodoly ve Dvoře v Holasovicích, je-
jíž součástí byla i  příprava na  novou stavbu – přípojky inženýrských sítí. 
Dále probíhala předprojektová a projektová příprava nové stavby na místě 
zbourané stodoly – Komunitního domu seniorů, jejíž realizace byla zahá-
jena na podzim roku 2019. Komunitní dům seniorů bude mít 14 malome-
trážních bytů pro seniory 65+, kteří jsou schopni sami se o sebe postarat, 
včetně nutného zázemí pro případné návštěvy lékaře, sociální služby, ka-
deřníka a podobných služeb. Vzhledem k tomu, že areál Dvora je nemovitou 
kulturní památkou, probíhal při zahájení stavby podrobný archeologický 

výzkum, který posunul faktické zahájení stavby na jaro letošního roku. V současné době je provedena areálová dešťová kana-
lizace a na samotné stavbě se staví první nadzemní podlaží. Stavbu projektovala společnost CITY UPGRADE s.r.o. Praha, jejíž 
návrh Dvora v předchozí architektonické soutěži byl vybrán jako návrh vítězný. Zhotovitelem stavby je společnost POHL cz, 
a.s., odštěpný závod Opava. Celkové náklady na stavbu činí cca 40 mil. Kč, včetně DPH. Na stavbu máme přislíbenou dotaci 
z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 8,4 mil. Kč. Stavba by měla být ukončena a zkolaudována na podzim 2021. Po kolaudaci 
stavby bude zveřejněn záměr pronájmu jednotlivých bytů a budeme přijímat žádosti zájemců o bydlení v komunitním domě.

Václav Volný, starosta obce, foto Jan Heisig

Chodník Loděnice  
Realizace chodníků v Loděnici od střediska zemědělského družstva k hospodě a po druhé straně nad rybníkem až k mostu 
přes Lipinku. Cílem projektu je zajištění bezpečného propojení horní části Loděnice s centrem obce. Součástí stavby je i dělicí 
kamenná zídka, přilehlá zahradní terasa a rozšíření klidového prostoru před hospodou. Stavbu projektoval Ing. arch. Lubomír 
Dehner, zhotovitelem stavby je společnost Tomáš STRAUB, Hlučín. Celkové náklady na stavbu činí 2 206 583 Kč, včetně DPH. 
Stavba je dokončena a připravuje se kolaudace.
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Naše obec dosáhla v  letošním roce dal-
šího vyznamenání, kterým byla no-
minace v  celostátní soutěži Architekt 
obci. Dostala se do fi nále, a  stala se tak 
jednou z  pěti nejlepších obcí v  naší re-
publice v oblasti dlouhodobé spolupráce 
s určitým architektem, v našem případě 
místním rodákem Lubomírem Dehne-
rem. Slavnostní ceremoniál s  předáním 
cen laureátům ocenění Architekt roku 
2020 a Architekt obci 2020 se uskutečnil 
8. září 2020 v  prostorách Centra archi-
tektury a  městského plánování v  areálu 
Emauzského kláštera v  Praze. Za  naši 
obec se této události zúčastnil starosta, 
místostarosta a architekt.
Odborná porota soutěže Architekt obci 
2020 diskutovala potenciál kvalitního 
architektonického rozvoje jednotlivých 
sídel a  vybrala pět fi nalistů soutěže, je-
jichž působení považuje pro rozvoj kon-
krétního města či obce za zásadní. Porota 
pracovala ve složení: Radka Vladyková - 
Svaz měst a obcí ČR, Petr Velička - Česká 
komora architektů, Josef Morkus - Mini-
sterstvo pro místní rozvoj ČR, Petr Dur-
dík - Asociace pro urbanismus a územní 
plánování ČR, Milan Košař - držitel oce-
nění Architekt obci 2019, Regina Louko-
tová - zástupce ABF, a. s. a Ivan Ryšavý 
- časopis Moderní obec.
Finalisté Architekt obci 2020: • Bratči-
ce – Dan Šamánek; • Havlíčkův Brod 
- Aleš Burian; • Hodice - Milan Nytra 
a Hana Nytrová; • Holasovice - Lubomír 

Dehner; • Soběslav - Jaromír Kročák.
Při představení jednotlivých fi nalistů 
byly promítány ukázky některých reali-
zovaných projektů a  zaznělo hodnocení 
poroty, které bylo v  případě Holasovic 
toto:
„Porota pozitivně hodnotila dlouhodo-
bou a  soustavnou spolu-
práci obce s  architektem, 
místním rodákem, který 
se podílel na  přípravě ur-
banistického rozvoje obce 
a pak i na jednotlivých re-
alizacích, včetně jejich bu-
dování. Jedná se o úpravu 
veřejných prostranství 
a také o rekonstrukce sta-
veb občanského vybavení. 
Při jednotlivých úpravách 
je patrná snaha o  zacho-
vání genia loci obce a po-
tvrzení jeho charakteru. 
Důležitým aspektem je 
i  spolupráce s  veřejností, 
která je zapojena do  pří-
pravy jednotlivých rege-
neračních zásahů v  obci, 
a  zároveň je vedena 
i  k  obecní spolkové čin-
nosti. Přínos architekta 
pro rozvoj obce je nespor-
ný.“
Cena Architekt obci 
2020 byla předána ar-
chitektovi JAROMÍRU 

KROČÁKOVI (*1958) za  mnohaletou 
profesionální práci architekta a podporu 
kvalitní architektury v  regionu. Oceně-
na byla pak především jeho spolupráce 
se samosprávou města Soběslav, kterou 
na  ceremoniálu zastupoval starosta Jin-
dřich Bláha.
Informace o soutěži
Vzájemná efektivní spolupráce mezi ar-
chitektem obce a  její samosprávou je 
jedním z  důležitých faktorů, který vedl 
vypisovatele k  tomu, aby tuto spoluprá-
ci ocenili. Zejména pak, pokud taková 
spolupráce vede k dalšímu urbanistické-
mu a architektonickému rozvoji daného 
území s  respektem k  tradicím, historii 
a názoru místních obyvatel. Cena Archi-
tekt obci je udělována za  dlouhodobou 
spolupráci, která je prospěšná a důležitá 
především pro kvalitu života a  kulturní 
rozvoj obyvatel a  celé společnosti. Cena 
Architekt obci je vyhlášena společně se 
soutěží Architekt roku, pořádanou spo-
lečností ABF, a.s.
Soutěž Architekt obci je soutěž, jejímž 
hlavním cílem není jen vítězství tandemu 
architekt a  obec, ale i  vyzdvihnutí role 
jak městského architekta, urbanisty, tak 
obce, její samosprávy, která nepřemýšlí 
pouze v horizontu tady a teď, ale dívá se 

Architekt obci 2020
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do budoucna, jak by měla obec vypadat 
kupříkladu za 20, 30 let, jak to udělat, aby 
zůstala krásná, malebná, aby se v ní dob-
ře žilo, aby v ní bylo příjemně.  Je nezbyt-
ně důležité podporovat spolupráci mezi 
architekty a samosprávou obcí, vytvářet 
mezi nimi symbiózu, kdy v přeneseném 
slova smyslu žijí jeden pro druhého, hle-
dají společnou řeč a  pohled na  to, jak 
z hlediska územního plánování, tak cel-
kové estetické koncepce řešit architekto-
nické uspořádání v obci. Obce mají díky 
správně vybudované spolupráci s  archi-
tektem možnost podtrhnout svou minu-
lost, navázat na ni a architektonicky řešit 
budoucnost tak, aniž by došlo k narušení 
kontinuity vývoje jednotlivé obce a  je-
jího architektonického dědictví. Každá 

obec je unikátní, a proto je důležitá úzká 
spolupráce a  vzájemné pochopení obce 
a její historie architektem.
Soutěž není jen o vítězství, její hlavní vý-
znam, dopad je v tom, že podporuje toto 
pochopení, tuto spolupráci, symbiózu 
ve své podstatě dvou živých a vyvíjejících 
se organismů - obce, její historie a  bu-
doucnosti a architekta. V soutěži je pre-
zentován nejen výsledek spolupráce, ale 
i spolupráce jako proces, možnosti jejího 
nastavení, úskalí a  limity – soutěž není 
jen soutěží, ale i  platformou pro sdílení 
zkušeností a výměnu názorů, pro pozná-
ní nového.

zdroj: https://architektobci.cz/
Václav Volný, starosta obce, Lubomír 

Dehner, architekt

Výběr některých realizovaných projektů:
 1993-2000 – Sportovní areál Holasovice
 1992-2004  –  Návrh protipovodňových opatření  

na řece Opavě – studie
 2000-2005  –  Technická vybavenost pro RD ulice Záhumenní 

Loděnice
 2000  – Obecní dům Kamenec - fasáda
 2000  – Rekonstrukce „Uličky“ Loděnice
 2000  – Rekonstrukce ulice Nádražní Holasovice
 2002  – Urbanistická studie u hřiště Holasovice
 2001-2002  – areál chovatelů – zpevněné plochy
 2002-2006  – Územní plán Holasovice
 2003  – Hasičská zbrojnice Kamenec – fasáda
 2003-2012  – Knihovna Pavla Křížkovského
 2005  –  Studie veřejných prostranstvím zklidnění dopravy
 2006  –  Mateřská škola Holasovice – obnova historické fasády
 2007  –  Urbanistická studie Dvora v Holasovicích 
 2008  – Kino Holasovice - fasáda
 2008-2010  –  Hasičská zbrojnice Holasovice  

– rekonstrukce
 2009-2010  – Muzeum Slezský venkov v Holasovicích
 2010  –  Podnikatelský okrsek Holasovice  

– územní studie
 2010  – Územní plán Holasovice, Změna č. 1
 2012  –  Dětské hřiště za Obecním úřadem Holasovice
 2012  –  Obecní dům Štemplovec – fasáda, interiér
 2012  –  Obecní úřad Holasovice – úprava veřejného 

prostranství
 2014  –  Technická vybavenost pro RD u kravína Holasovice
 2010, 2015  –  Obecní úřad Holasovice – obnova historické fasády
 2015  –  Vodní biotop Holasovice, lokalita pod teletníkem
 2018-2019  – Urbanistická studie Loděnice
 2018-2019  –  Práce na vybraných kapitolách knihy o historii obce
 2019-2020  – Sportovně-rekreační areál Holasovice
 2019-2020  – Přírodně-krajinářský park Opava - studie
 2019-2020  – Projekt místních ÚSES Holasovice a Loděnice



Co venkovské knihovny umějí a mohou – XVI. ročník 
Motivem letošního setkání knihovníků z celé ČR byly promě-
ny knihoven v průběhu posledních desetiletí. Místní knihov-
na Pavla Křížkovského Holasovice (Knihovna roku 2018), 
Sekce veřejných knihoven SKIP a  Moravskoslezská vědecká 
knihovna v  Ostravě pořádaly ve  dnech 17.-19. září setkání 
venkovských knihoven v Holasovicích.
Cílem bylo představit zajímavou práci hostitelské knihovny, 
dozvědět se novinky z profese, navázat nová přátelství a získat 
inspiraci pro další činnost. Velký důraz je při těchto setkáních 
kladen na vztah k  regionu, poznávání zajímavých osobností 
a míst, stejně tak na práci s regionální literaturou.
První den jsme zahájili prohlídkou Knihovny Petra Bezruče 
v Opavě, poté jsme se autobusem přesunuli na zámek v Ra-
duni. Společenský večer se konal v sále penzionu Formanka. 
Naším úkolem bylo představit významné osobnosti regionu. 

Libor Hřivnáč přítomné seznámil s  životem a  dílem Jiřího 
Hřivnáče a  Valentina Držkovice. Dobroslava Klusáková po-
vyprávěla o životě a tvorbě Pavla Křížkovského.
Druhý den jsme celý trávili v  Holasovicích. V  dopoledním 
vzdělávacím bloku jsme představili naši knihovnu, pak se pre-
zentovaly vybrané knihovny z okolních obcí. Vzácným hostem 
byl generální ředitel Národní knihovny ČR, PhDr. Vít Richter, 

který představil novou Koncepci rozvoje knihoven ČR na léta 
2021-2027. Odpoledne jsme navštívili místní části Kamenec, 
Štemplovec a Loděnice. Našim hostům, vesměs knihovníkům 
z malých knihoven, se velmi líbily moderně zrekonstruované 
pobočky. Podvečer pak už patřil návštěvě Muzea Slezský ven-
kov, jehož prohlídka byla nejen zajímavá, ale díky průvodcům 
i zábavná. Druhý společný večer jsme věnovali seznamování, 
výměně zkušeností, ale i zábavě. Po celý den se o nás vzorně 
staral tým pracovníků hostince U  Laryšů. Poslední den nás 
čekala návštěva Úvalna, vítěze krajského kola soutěže Vesni-
ce roku 2018. Navštívili jsme rychtu a její vyhlášené zrcadlové 
bludiště, faru s retromuzeem, obdivovali jsme krásnou kniho-
budku. Poslední zastávka byla v Krnově, kde jsme si prohlédli 
městskou knihovnu.
Byly to náročné tři dny, hlavně pro nás, pořadatele. Podle 
následných ohlasů však můžeme říct, že jsme obstáli se ctí. 
Setkání proběhlo v komorním duchu a velmi srdečné atmo-
sféře. Velká část zúčastněných by se chtěla do  našeho kraje 
v budoucnu vrátit.
Velké poděkování patří panu starostovi, Ing. Václavu Volné-
mu, který se knihovníkům po celé tři dny věnoval. 

za knihovnu Helena Dehnerová, foto archív MK Holasovice

Koncert k poctě Pavlu Křížkovskému
Po 35 letech v naší obci opět zpíval mužský pěvecký sbor. V roce 1985 jím byl Pěvecký sbor slezských učitelů pod vedením diri-
genta Josefa Bínera. Letos pobýval v našem kraji mužský pěvecký sbor při Ústavu hudební vědy Filozofické fakulty Masarykovy 
univerzity Láska opravdivá. Při té příležitosti vzdal hold Pavlu Křížkovskému, jehož 200. výročí narození si letos připomínáme. 
Je obzvláště milé, že i přes všechny letošní překážky vystoupil mužský pěvecký sbor, neboť většina Křížkovského tvorby je ur-
čena právě těmto sborům, a těch je v dnešní době mnohem méně než 
v 19. století. Poslední zářijový pátek 25. 9. 2020 se uskutečnilo v knihov-
ně v Holasovicích vystoupení Lásky opravdivé pod vedením dirigenta 
Jana Špačka. Na všechny vděčné posluchače dýchla atmosféra 19. stole-
tí. Velká většina uvedených skladeb byla z tvorby Pavla Křížkovského. 
Zazněly i skladby z díla Bedřicha Smetany a Leoše Janáčka. Proběhlo 
také srovnání skladeb Utonulá Pavla Křížkovského a Kantora Halfara 
Leoše Janáčka. Na samotný závěr, u pomníku před knihovnou, zazněla 
a příjemně překvapila skladba Hej, Slované. 
Láska opravdivá nám tak (jak je u  lásky zvykem) připravila pěkné 
chvilky v dnešní „zatížené“ době a patří jí za to naše velké poděkování.

 za posluchače Dobroslava Klusáková, foto Jan Heisig
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Kulturní a společenské akce od listopadu do poloviny prosince...
7. 11. Obecní turnaj ve stolním tenise, SDH Kamenec, bývalá škola Kamenec

25. 11. Tvoření adventních věnců, Místní knihovna Štemplovec, Obecní dům Štemplovec

28. 11. Setkání seniorů a přátel, SDH Kamenec, bývalá škola Kamenec

28. 11. Hon v Táborském lese, Myslivecký spolek Hůrka Holasovice, střelnice Neplachovice (poslední leč)

29. 11. Rozsvěcování vánočního stromu, Český svaz žen Loděnice, náves Loděnice

5. 12. Mikulášská nadílka, Místní knihovna Štemplovec, SDH Štemplovec, Obecní dům Štemplovec

Upozornění: informace o kulturních a společenských akcích jsou převzaty z kulturních kalendářů obcí. Konání jednotlivých 
akcí bude upřesněno dle vývoje epidemiologické situace - bližší informace u pořadatelů akcí.

Kino Holasovice v listopadu
Promítáme každou středu v 18.00 hodin, není-li uvedeno jinak. Vstupné na všechna představení je 20 Kč.

4. 11. Pěkně tučná sebeláska, dokumentární film Dánsko, mládeži přístupno od 15 let, mluveno česky

11. 11. Chlap na střídačku, komedie ČR, mládeži přístupno od 12 let, mluveno česky

18. 11. Super mazlíčci, animovaný rodinný film Německo/Velká Británie, mládeži přístupno, mluveno česky

25. 11. Štěstí je krásná věc, komedie ČR, mládeži přístupno, mluveno česky

Filmová představení se budou konat v závislosti na vyhlášených opatřeních v souvislosti s pandemii koronaviru

Drakiáda 2020
I přes velké obavy ze situace kolem koronaviro-
vé epidemie se spolku rodičů při MŠ Loděnice 
podařilo 3. 10. 2020 uspořádat již tradiční akci 
- drakiádu. Sešla se spousta rodičů i  prarodi-
čů s dětmi, aby s námi přivítali podzim. Počasí 
nám tento den přálo, i  přes silný nárazový vítr 
se podařilo udržet draky ve  vzduchu. Pouštění 
draků však nebylo jedinou aktivitou, pro děti 
bylo připraveno i několik soutěží - například sla-
lom s traktorem, házení kroužků. Děti si mohly 
pomalovat malou dýni a na památku si ji odnést 
domů. Celé odpoledne byl k  dispozici stánek 
s výborným svařeným vínem, kávou, čajem pro 
děti a řidiče. K zakoupení byla i spousta sladkých 
a slaných dobrot upečených rodiči dětí ze školky. 
Bylo to velmi příjemně strávené odpoledne. Ráda 
bych poděkovala všem rodičům, kteří se aktivně 
podíleli na přípravě akce, učitelkám ze školky za zázemí a za krásné namalované hrníčky, hasičskému sboru v Loděnici za za-
půjčení laviček, agregátu, stolů i stanu. Nakonec děkujeme vám všem, kteří jste se drakiády zúčastnili a podpořili tak náš spolek 
a školku. Budeme se těšit zase na příští rok!

 Petra Glogovská, předsedkyně spolku, foto Jan Heisig


